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Nyomtatott és online sajtó 
 

Semjén Zsolt: Gubíkban bízunk, Gyimesiben nem 
2025. április 4. – ma7.sk  

Szombaton tartja első ülését a Magyar Szövetség Országos Tanácsa azóta, hogy tavaly 

szeptemberben tisztújítást hajtott végre a párt. Az új elnök, Gubík László korszakváltást 

hirdetett meg, ami kiterjed a párt stratégiájára, szakmai munkájára és kommunikációjára 

egyaránt. A felvidéki magyarság átfogó képviseletének igénye azt jelenti, hogy a valóság talaján 

kell állnia a Magyar Szövetségnek, és ideológiai bozótharcok helyett a magyarlakta vidékek 

mindennapi ügyeivel kell foglalkoznia. A félmilliós felvidéki magyarságnak mindenképpen 

markáns politikai képviselettel kell rendelkeznie, ebből a lélekszámból annak kell következnie, 

hogy parlamenti párt legyen – szögezte le a nemzetpolitikáért felelős miniszterelnök-helyettes 

a Ma7 hírportálnak. Szavai szerint nagy lehetőségek rejlenek a rendkívül jó szlovák–magyar 

viszonyban, akár a nyitott kérdések és régi problémák megoldásában is, épp ezért különösen 

fájó, hogy eközben a magyar párt nincs ott a pozsonyi parlamentben. „Nem titok, hogy nagy 

reményeket fűztünk az egységesülő magyar párthoz. Szorítunk Gubík László elnök úrnak, hogy 

az ő vezetésével, az általa elindított szervezetépítés és szakmai munka eredményeként a 

parlamenti képviselet is reális lehet a meglévő, erős önkormányzati pozíciók mellé” – jelentette 

ki Semjén Zsolt. 

 

Szijjártó Péter: ígéretekkel már tele a padlás a kárpátaljai magyarok jogainak 

helyreállítását illetően 
2025. április 4. – MTI, Demokrata, Magyar Hírlap, Mandiner, Hír TV, Tények, Origo, 

Felvidék.ma 

Ígéretekkel már tele a padlás a kárpátaljai magyarok jogainak helyreállítását illetően, most már 

konkrét lépésekre van szükség, Ukrajnának vissza kell adnia a magyar nemzeti közösség 2015 

előtti jogait, ahogy az tizenegy pontban össze is van foglalva - közölte Szijjártó Péter 

külgazdasági és külügyminiszter pénteken Brüsszelben. A Külgazdasági és 

Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető a NATO külügyminiszteri ülését 

követően tartott sajtótájékoztatóján beszámolt az ukrán kollégájával, Andrij Szibihával 

folytatott megbeszéléséről is. Pozitív hírnek nevezte, hogy megállapodás született arról, hogy 

az ukrán hatóságok nem akadályozzák a beregszászi magyar főkonzul kinevezését, s ennek 

megfelelően Magyarországon is elindul a nyíregyházi ukrán főkonzul kinevezési eljárása, illetve 

hogy jövő héten új határátkelőhely nyílik a két ország, Nagyhódos és Nagypalád között. Arra 

figyelmeztetett, hogy Brüsszel gyorsan be akarja nyomni Ukrajnát az Európai Unióba, meg 

akarják kezdeni az érdemi csatlakozási tárgyalásokat, ami számos súlyos kockázattal jár, ezért 

eljött az idő arra, hogy a kormány megkérdezze a magyar emberek véleményét a kérdésről. 

Hangsúlyozta, hogy a kockázatok mellett külön is foglalkozni kell a kárpátaljai magyar nemzeti 

közösség helyzetével, amelyről ukrán hivatali partnerével is tárgyaltak. 
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https://ma7.sk/aktualis/semjen-zsolt-gubikban-bizunk-gyimesiben-nem
https://demokrata.hu/magyarorszag/eleg-az-igeretekbol-975601/
https://demokrata.hu/magyarorszag/eleg-az-igeretekbol-975601/
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Nacsa Lőrinc: arra kérjük a román hatóságokat, határozottan lépjenek fel a 

magyarellenes megnyilvánulásokkal szemben! 
2025. április 4. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Magyar Nemzet, Demokrata, Hír TV, 

Krónika, erdon.ro, szekelyhon.ro, Ma7.sk 

A magyarellenes megnyilvánulásokkal szembeni határozott fellépésre kérte a román 

hatóságokat Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár pénteken. Nacsa Lőrinc a 

Facebook-oldalán közzétett bejegyzésében felidézte, hogy pár napja fiatalokat vertek meg 

Kolozsváron, mert magyarul beszéltek. Most szurkolók székely zászlót törtek le, majd 

gyújtottak fel Csíkszeredában. Az agresszió elfogadhatatlan, arra kérjük a román hatóságokat, 

hogy határozottan lépjenek fel a magyarellenes megnyilvánulásokkal szemben - írta a 

Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára. Kijelentette: kiállnak minden 

magyar mellett, akit magyarsága miatt ér agresszió vagy joghátrány. 

 

Szijjártó Péter: elítéljük a romániai magyarokat ért incidenseket 
2025. április 4. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Vasárnap.hu, PestiSrácok.hu, Krónika, 

maszol.ro, Pannon RTV 

Elfogadhatatlannak tartjuk és a lehető leghatározottabban elítéljük a romániai magyarokat ért 

incidenseket - írta a külgazdasági és külügyminiszter pénteken a Facebook-oldalán, miután 

tárgyalt Emil Hurezeanu román külügyminiszterrel a héten történt esetekről. Szijjártó Péter 

emlékeztetett: ezen a héten két futballhoz kötődő incidens is érte a magyarokat Romániában: 

a két kolozsvári csapat mérkőzése után magyar fiatalokat bántalmaztak a város főterén, 

Csíkszeredában pedig folyamatosan magyarellenes skandálás hallatszott a Steaua 

vendégszereplésekor. "Ezeket az incidenseket mi elfogadhatatlannak tartjuk és a lehető 

leghatározottabban elítéljük" - jelentette ki a miniszter. Szijjártó Péter közölte, pénteken 

telefonon konzultált Emil Hurezeanu román külügyminiszterrel, akivel - mint írta - 

egyetértettek abban, hogy ezeket az eseteket komolyan kell venni és súlyuknak megfelelően 

kezelni. 

 

Külügyi szóvivő: a Kolozsváron és Csíkszeredán történtekkel kapcsolatban 

külügyminiszteri szinten került sor lépésekre 
2025. április 5. – MTI, Vasárnap.hu, Index, Telex, 24.hu, Origo, Vajdaság.ma 

A Kolozsváron és Csíkszeredán történtekkel kapcsolatban nem nagyköveti, hanem rögtön 

külügyminiszteri szinten került sor lépésekre - reagált a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

szóvivője az MTI-nek arra, hogy a Mi Hazánk a román nagykövet azonnali bekéretésére 

szólította fel Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminisztert a magyarul beszélő fiatalok 

kolozsvári megtámadása miatt. Paczolay Máté ismertette, a magyar külügyminiszter nem a 

nagykövethez, hanem közvetlen a budapesti román nagykövet főnökéhez, Emil Hurezeanu 

külügyminiszterhez fordult az incidensek kapcsán. A román külügyminiszterrel folytatott 

telefonos megbeszélésen Szijjártó Péter világossá tette, elfogadhatatlannak tartjuk és a lehető 

leghatározottabban elítéljük a történteket -jegyezte meg. A román külügyminiszterrel 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/04/04/nacsa-lorinc-arra-kerjuk-a-roman-hatosagokat-hatarozottan-lepjenek-fel-a-magyarellenes-megnyilvanulasokkal-szemben
https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/04/04/nacsa-lorinc-arra-kerjuk-a-roman-hatosagokat-hatarozottan-lepjenek-fel-a-magyarellenes-megnyilvanulasokkal-szemben
https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/04/04/szijjarto-peter-elitelte-a-romaniaban-tortent-magyarellenes-futball-incidenseket
https://vasarnap.hu/2025/04/05/azert-nem-rendelte-be-a-roman-nagykovetet-a-kulugy-a-magyarellenes-incidensek-miatt-mert-magasabb-diplomaciai-szinten-zajlott-a-szamokeres/?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=ct
https://vasarnap.hu/2025/04/05/azert-nem-rendelte-be-a-roman-nagykovetet-a-kulugy-a-magyarellenes-incidensek-miatt-mert-magasabb-diplomaciai-szinten-zajlott-a-szamokeres/?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=ct
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egyetértés volt abban, hogy ezeket az eseteket komolyan kell venni és súlyuknak megfelelően 

kell őket kezelni. "A román külügy ezért is biztosított minket arról, hogy a hatóságok mindent 

megtesznek az elkövetők kézre kerítése és megbüntetése érdekében" - írta Paczolay Máté. 

 

Nacsa Lőrinc: az isaszegi csata megmutatta, hogy a nemzeti sereg a birodalmi 
túlerővel szemben is képes győztes csatát vívni 
2025. április 6. – MTI, Demokrata.hu, gondola.hu    

Az isaszegi csata megmutatta, hogy a nemzeti sereg a birodalmi túlerővel szemben is képes 

győztes csatát vívni - mondta a nemzetpolitikáért felelős államtitkár az ütközet 176. évfordulója 

alkalmából rendezett ünnepségen a Pest vármegyei település legmagasabb pontján, a 

Szoborhegyen. Nacsa Lőrinc úgy fogalmazott, Isaszegen Damjanich János, Aulich Lajos, 

Klapka György és Gáspár András négyesében "a szabadságharc legjobban működő 

hadseregvezetését ismerhetjük meg". Görgei Artúr fővezérsége döntő volt a csata kimenetelére, 

emlékiratai szerint ő győzi meg arról Klapkát, hogy fejezze be a visszavonulást - tette hozzá. A 

magyarok szabadságát soha nem tehetik kockára azok, akik a haza, a család és a nemzet 

elárulásából nyerészkednek - fogalmazott. "Üzenjük a mai birodalmi erőknek: 176 évvel az 

isaszegi csata után sem engedünk a '48-ból, nem engedünk a haza és a nemzet 

szuverenitásából" - mondta Nacsa Lőrinc. 

         
Elévülésre hivatkozva szüntették meg az utolsó büntetőpert az úzvölgyi 

temetőfoglalók ellen  
2025. április 4. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A Bákói Táblabíróság elévülés miatt megszüntette az úzvölgyi verekedők és rongálók ellen 

indított utolsó pert, amely még a bírák asztalán volt. A két vádlott: Marius-Constantin S. és 

Valentin D. megúszta a büntetést, de a csütörtökön kimondott ítélet helyben hagyta, hogy 

kártérítést kell fizetniük a közéletben Pityókaként ismert Kovács Csaba csíkszeredai 

informatikusnak az úzvölgyi sírkertben elszenvedett ütlegelésekért. A Bákói Táblabíróság 

csütörtöki jogerős ítéletének kivonatát a romániai bíróságok portálján hozták nyilvánosságra. 

A bántalmazott Kovács Csaba is a Krónika újságírójától értesült az ítéletről. A táblabíróság azt 

követően állapította meg az úzvölgyi bántalmazási ügy elévülését, hogy az első fokon eljáró 

Mojnesti (Moinești) Bíróság tavaly október 17-én példásan elítélte a két elkövetőt.  

 

Asztalos Csaba lehet a román alkotmánybíróság új magyar tagja? 
2025. április 4. – Krónika 

Bár a román sajtóban felröppent a hír, hogy az RMDSZ Asztalos Csaba jogászt, az Országos 

Diszkriminációellenes Tanács (CNCD) elnökét jelöli az alkotmánybíróság új magyar tagjának, 

miután Varga Attila kilenc éves mandátuma idén nyáron lejár, ezt a Krónikának pénteken egyik 

érintett fél sem erősítette meg, sőt. Csoma Botond, az RMDSZ képviselőházi frakcióvezetője a 
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https://demokrata.hu/magyarorszag/nacsa-lorinc-a-nemzeti-sereg-a-tulerovel-szemben-is-kepes-gyoztes-csatat-vivni-976109/
https://demokrata.hu/magyarorszag/nacsa-lorinc-a-nemzeti-sereg-a-tulerovel-szemben-is-kepes-gyoztes-csatat-vivni-976109/
https://kronikaonline.ro/belfold/a-bakoi-tablabirosag-megszuntette-az-utolso-buntetopert-az-uzvolgyi-temetofoglalok-ellen
https://kronikaonline.ro/belfold/a-bakoi-tablabirosag-megszuntette-az-utolso-buntetopert-az-uzvolgyi-temetofoglalok-ellen
https://kronikaonline.ro/belfold/asztalos-csaba-lehet-a-roman-alkotmanybirosag-uj-magyar-tagja
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Krónikának nyilatkozva leszögezte: az alkotmánybíróság új tagjáról nem zajlottak tárgyalások. 

Semmilyen tárgyalás nem volt. Én is láttam a román sajtóban megjelent információt, de nem 

tudom, hogy honnan kapták. Az RMDSZ-ben erről semmilyen fajta tanácskozás vagy 

beszélgetés nem volt. Szoktak ilyen kacsák megjelenni időnként” – szögezte le a Krónikának 

Csoma Botond. Megkerestük az érintettet is, aki szintén nem támasztotta alá a román sajtóban 

felröppent hírt. „Nem tudom kommentálni ezt az értesülést. A tanács tagja vagyok, elnöke 

vagyok, huszonhárom éve végzem ezt a munkát” – hangsúlyozta a diszkriminációellenes tanács 

vezetője.  

 

Kelemen Hunor: a hatóságok tétlensége is hozzájárult a magyarellenesség 

erősödéséhez 
2025. április 4. – maszol.ro 

A magyarellenes megnyilvánulásokkal szemben a hatóságok ritkán lépnek fel kellő 

határozottsággal – mondta Kelemen Hunor pénteken a Kossuth Rádiónak adott interjújában. 

„Mindig voltak a két fociklubnak a helyben játszott mérkőzésein komoly szurkolói viták. Az 

elmúlt években többször lehetett hallani magyarellenes szlogeneket a meccseken. A probléma 

az, hogy erre nem reagáltak a hatóságok, vagy csak angyon ritkán, és nagyon ritkán büntették 

a klubot, a klubnak a szurkolóit, és ez azt üzeni a társadalom felé, hogy mindez rendben van” 

– mondta az RMDSZ elnöke. Úgy véli, az sincs rendben, hogyha a stadionon belül 

magyarellenes szlogeneket ordibálnak. „Többször kértük és többször figyelmeztettük az 

illetékes hatóságokat, hogy minden esetben vonják felelősségre a szurkolókat és a klubokat, 

mert elfogadhatatlan az, hogy sportmérkőzésen folyamatosan magyarellenes attitűdöt kelljen 

elviselni, tapasztalni” – nyomatékosította. 

 

Követelőzőknek és éhezőknek nevezték a Steaua-ultrák a székelyföldieket 
2025. április 4. – MTI, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Csíkszeredai történelmi központjában, a Mikó-vár előtti téren kifeszített molinóval üzentek 

csütörtökön a Bukaresti Steaua szurkolói a székelyföldi magyar közösségnek. A csapatuk FK 

Csíkszereda elleni, liga 2-es találkozójára érkező fanatikusok a mérkőzés előtt és közben is 

botrányosan viselkedtek. Még az FK Csíkszereda – Bukaresti Steaua mérkőzés előtt 

„villámakcióval” üzentek a vendégszurkolók a helyi magyar közösségnek. Napközben a Mikó 

vár előtti téren, a városháza felé fordulva feszítették ki molinójukat, amelyen szó szerinti 

fordításban ez állt: „Aljas területi követelésekkel jöttök, miközben az éhen halás környékez 

benneteket”. Az akció résztvevői néhány fotó elkészítése után elszaladtak a helyszínről – 

számolt be a Maszol érdeklődésére az esetről Bors Béla, Csíkszereda alpolgármestere. 

 

Idén is díjazzák a hétköznapi hősöket Nagyváradon 
2025. április 4. – maszol.ro 

A Bihar megyei RMDSZ idén is elismeri azokat a helyi közösségért fáradhatatlanul dolgozó 

embereket, akik kedvességükkel, figyelmességükkel és szakértelmükkel hozzájárulnak 

Nagyvárad élhetőbbé, otthonosabbá tételéhez – jelentették be pénteken. Szabó József, a 
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https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-a-hatosagok-tetlensege-is-hozzajarult-a-magyarellenesseg-erosodesehez
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-a-hatosagok-tetlensege-is-hozzajarult-a-magyarellenesseg-erosodesehez
https://maszol.ro/belfold/Kovetelozoknek-es-ehezoknek-neveztek-a-Steaua-ultrak-a-szekelyfoldieket
https://maszol.ro/belfold/Iden-is-dijazzak-a-hetkoznapi-hosoket-Nagyvaradon
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nagyváradi RMDSZ elnöke sajtótájékoztatón emlékeztetett arra, hogy a Best of Várad díj célja, 

hogy kiemelje és megköszönje azok munkáját, akik csendben, a mindennapokban tesznek egy 

összetartóbb és jobb közösségért. Tudatta ugyanakkor, hogy egyfajta kampányként 

értelmezendő az is, hogy a tavalyi nyerteseket megkeresik és igyekeznek bemutatni őket egy-

egy kisfilmen, hogy minél többen megismerhessék munkájukat és elhivatottságokat, még 

akkor is, ha ők nem azért dolgoznak, hogy díjakkal elismerjék a munkájukat, ám éppen ezzel 

az önzetlen attitűddel válnak hétköznapi hősökké és követendő példaképekké. 

 

Magyar U-szurkolók és civil szervezet próbálja megkérdőjelezni a kolozsvári 

bántalmazás magyarellenes indítékát  
2025. április 4. – Krónika 

Emil Boc polgármesterhez és a rendőrséghez hasonlóan a Kolozsvári Universitatea néhány 

magyar szurkolója, továbbá egy civil szervezet is megkérdőjelezi, hogy nemzetiségük miatt 

bántalmaztak magyar fiatalokat futballhuligánok Kolozsváron. Miközben az áldozat szerint 

azután estek nekik, hogy magyarul beszéltek, egyesek cáfolni igyekeznek, hogy a támadókat 

magyarellenesség vezérelte. Állásfoglalást bocsátott ki a témában pénteken a Román-Magyar 

Fórum elnevezésű kolozsvári szervezet, amely a többségi, román nemzethez tartozó 

állampolgárok és a magyar nemzeti kisebbséghez tartozó román állampolgárok közötti 

kölcsönös megismerésen és elfogadáson alapuló együttélési modell kialakítását tűzte ki 

céljaként. A négy bekezdésből álló közleményben az önmagát nonprofit magánjogi 

szervezetként meghatározó RMF egyetlen sort sem szentel arra, hogy sajnálatának adjon 

hangot a történtek miatt vagy hogy elutasítsa az U ultráinak tettét. Ehelyett a szervezet „elítéli 

azt a törekvést, hogy a magyar nyelvhasználat okozta volna a kolozsvári futballcsapatok 

szurkolói közötti közelmúltbeli agressziókat”.  

 

Őrizetbe vettek három CFR-drukkert, de a magyarokat verő Universitatea-

szurkolókat még nem vonták felelősségre  
2025. április 4. – Krónika, maszol.ro 

A rendőrök őrizetbe vettek, majd a bíróság hatósági felügyelet alá helyezett három 

szamosújvári CFR-drukkert, akik a gyanú szerint elkobozták egy Universitatea-szurkoló sálját 

és csapatzászlaját. Ugyanakkor a két kolozsvári futballcsapat egymás elleni meccse után a CFR-

szimpatizánsokat – köztük olyanokat, akiknek az volt a „vétkük”, hogy magyarul beszéltek – 

súlyosan bántalmazó U-rajongóknak nem találják a nyomát. A stiridecluj.ro cikke szerint a 

kolozsvári Teodor Mihali utcában kötöttek bel a 20 éves „U”-szimpatizánsba, majd kereket 

oldottak a „zsákmánnyal”. A sértett által tett feljelentés nyomán a rendőrök azonosították az 

elkövetőket három szamosújvári fiatalember személyében: kettejüket (18 és 20 évesek) 

csütörtökön 24 órára őrizetbe vették, majd a 20 éves harmadik társukat is előállították. 

Pénteken a kolozsvári ügyészség mindhármat 61 napra hatósági felügyelet alá helyezte.  
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Csíkszeredában tartja országos küldöttgyűlését az RMDSZ Nőszervezete 
2025. április 4. – maszol.ro, erdon.ro 

Pénteken és szombaton tartja Országos Önkormányzati Konferenciáját és Küldöttgyűlését 

Csíkszeredában az RMDSZ Nőszervezete. Az esemény első napja gondolatébresztő 

köszöntőkkel és Tánczos Barna miniszterelnök-helyettes, pénzügyminiszter, valamint Kövér 

Orsolya, a fejlesztési minisztérium államtitkára minisztériumi tájékoztatójával indult. Több 

mint 150 női politikus érkezett Csíkszeredába az egész országból, köztük az RMDSZ női 

képviselői és szenátora, polgármesterei, alpolgármesterei, helyi és megyei tanácsosai. A 

hargitai megyeszékhelyen pénteken és szombaton tartja Országos Önkormányzati 

Konferenciáját és Küldöttgyűlését Csíkszeredában az RMDSZ Nőszervezete. Pénteken délután 

elsőként Sógor Enikő, Csíkszereda alpolgármestere köszöntötte a résztvevőket. Mint a 

városvezető rámutatott: nemcsak a nők szerepének megerősítése iránti elkötelezettséget 

jelképezi, hogy ilyen sokan összegyűltek, hanem az egész magyar közösség erejét, amely egyre 

több rátermett hölgyet termel ki magából. 

 

Tusnádon is zászlókat rongáltak a bukaresti szurkolók  
2025. április 4. – szekelyhon.ro 

Tizenöt évig sértetlenül lobogott a tusnádi közbirtokosság épületénél elhelyezett székely és 

magyar zászló – egészen péntek reggelig, ekkor vették észre a községbeliek, hogy a lobogókat 

letörték. A Steaua Bukarest szurkolói lehetnek a tettesek. A közbirtokosság elnökét, Rafain 

Zoltánt péntek reggel értesítették a kollégái az esetről. A Székelyhonnak elmondta: azelőtt 

tizenöt évig lobogtak a zászlók, nem bántotta senki, ezért feltételezik, hogy azok a bukaresti 

szurkolók lehetnek a felelősek, akik a csíkszentkirályi Turul-szobornál is rongáltak. 

Valószínűleg a csíkszeredai meccsről hazafelé tartva állhattak meg az országút menti épületnél, 

hogy eltávolítsák a szimbólumokat, hiszen azelőtt sértetlenek voltak a zászlók. Az elnök szerint 

a rendőrség eljárást indított az ügyben, az eltávolított zászlókat pedig már pénteken újakkal 

pótolták.  

 

Kelemen Hunor Csíkszeredában: Az elnökválasztás mindannyiunk jövőjéről szól 
2025. április 5. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Kelemen Hunor az RMDSZ Nőszervezetének Országos Önkormányzati Konferenciáját és 

Küldöttgyűlésén tartott politikai tájékoztatót szombaton délben. A szövetségi elnök a 

kormánykoalíció legfontosabb kihívásai mellett a közelgő államelnök-választásról is beszélt. Az 

RMDSZ Nőszervezetének Országos Önkormányzati Konferenciáját és Küldöttgyűlésének 

szombati programjában tartott tájékoztatót politikai aktualitásokról Kelemen Hunor 

szövetségi elnök. A politikus a pénteken elkezdődött elnökválasztási kampány miatt elsősorban 

az erdélyi magyarság helyzetéről és a választással kapcsolatos kilátásairól fejtette ki 

véleményét, adott egyben helyzetjelentést a kormányzat aktualitásairól. „Tavaly egy hosszú, 

egy éves választási kampányt vittünk végig. Nagy erőfeszítés volt mindenki számára, (…) úgy 

sikerült, hogy van még egy jó féléves hosszabbítás. Ez fárasztó mindenki számára. Fárasztó 

azok számára is, akikért dolgozunk, hisz azt látjuk, hogy most már a választási kampány 
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egyenesbe fordult, de még mindig nincs választási hangulat. Az emberek elfásultak, dühösek, 

sokszor kiábrándultak, reményt veszítettek. Kérdés az, hogy nekünk van-e elég erőnk, van-e 

elég tudásunk ahhoz, hogy ilyen nehéz helyzetben még egyszer azt tudjuk mondani a 

közösségünknek hihetően, hogy a májusi választás az rólunk is szól” – fogalmazott Kelemen 

Hunor. 

 

Kolozsvári magyarverés: bűnügyi felügyelet alatt egy gyanúsított, az ügyészség 

sem lát etnikai indíttatást  
2025. április 6. – Krónika, maszol.ro 

Bűnügyi felügyelet alá helyezték azt a 38 éves férfit, aki a gyanú szerint egy sörösüveget dobott 

két fiatal felé a Kolozsvári U és a CFR közötti hétfő esti labdarúgó-mérkőzést követően. A 

kolozsvári bírósági ügyészség vasárnapi tájékoztatása szerint a férfi ellen garázdaság, valamint 

ütlegelés és egyéb erőszakos tettek gyanújával vizsgálódnak – írja az Agerpres. Amint a 

nyomozás során kiderült, a férfi a Kolozsvári U és a CFR közötti hétfő esti labdarúgó-mérkőzést 

követően a város központi parkjában egy üres sörösüveggel arcon dobott egy személyt, 17–18 

napon belül gyógyuló sérüléseket okozva neki. Az ügyészség szerint az incidens a két csapat 

szurkolói közötti rivalizálással áll kapcsolatban, nem etnikai indíttatású volt.  

 

Kézdivásárhely üzeni: nemet az erőszakra! 
2025. április 6. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Szimpátiatüntetésre gyűltek össze szombat délután több százan Kézdivásárhely főterén, hogy 

így üzenjenek: a kézdiszéki város nemet mond az erőszakra és elítéli a kolozsvári magyar 

fiatalok bántalmazását. „A magyar szó nem alku tárgya!”, jelentette ki az eseményen Beke 

István, aki az egybegyűlteket köszöntötte. A megmozduláson polgármesterek és 

alpolgármesterek, a megyei önkormányzat vezetője, valamint Magyarország Csíkszeredai 

Főkonzulátusának a képviselője is jelen volt. A jelenlevőket – akik táblákkal is 

nyomatékosították üzenetüket – Beke István köszöntötte, akit, mint ismert, terrorizmus 

vádjával ítéltek el korábban. Beke, Wass Albertet idézve, azt mondta, az irány: ráébreszteni a 

világot arra, hogy mi történt velünk, és ráébreszteni a magyarokat arra, hogy nekünk 

kötelességünk van. 

 

Fehér Megyei Magyar Napok: még néhány nap, és kiderül, ki lesz a sztárfellépő 
2025. április 6. – maszol.ro 

Sajtótájékoztató keretében ismertették Fehér megye legnagyobb magyar rendezvényének 

programját és célkitűzéseit. Az eseményre június 18. és 22. között kerül sor, a fő helyszín ezúttal 

is a nagyenyedi Bethlen Gábor Kollégium lesz. „Természetesen idén is megszervezzük, immár 

kilencedik alkalommal, a Fehér Megyei Magyar Napokat, és szeretettel várjuk a fesztiválozókat. 

Ezúttal is nagyon fontosnak tartottuk, hogy az évzáróhoz, illetve a kollégium tornavizsgájához 

kössük ezt az eseményt, amely idén is szerdától indul és vasárnapig fog tartani” – nyilatkozta 

Lőrincz Helga, a fesztiválszezont megnyitó rendezvény ötletgazdája és főszervezője. Szőcs 

Ildikó, a Bethlen Gábor Kollégium igazgatója elmondta, örömükre szolgál, hogy ők adják a 
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helyszínt a rendezvénynek. „A gyerekeknek a koncertek élményt jelentenek és egyáltalán az, 

hogy itt egy nagy magyar közösség gyűl össze, ennek is nevelő hatása van a diákjaink számára 

is, akár az önkénteskedés által, akár abban, hogy megmutatkozhatnak nagyobb közönség előtt, 

illetve azt láthatják, hogy van élet a kollégium falai között, nem csak tanítás kapcsán. Általában 

az a tapasztalat, hogy az önkéntesek – diákok és tanárok egyaránt – szívesen részt vesznek, 

nem csak a szervezésben, hanem a különféle tehetségműhelyekbe bekapcsolódva” – számolt 

be az igazgatónő.   

        
Gubík: védeni és képviselni, ami a miénk 
2025. április 5. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

Védeni és képviselni, ami a miénk, ezt tettük az elmúlt fél évben és ezt kívánjuk folytatni, 

megacélozni az előttünk álló időszakban is – mondta Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke 

a párt országos tanácsának ülésén, Kassán. Az OT ülés kezdetén köszöntötte a résztvevőket 

Balogh Csaba, Magyarország pozsonyi nagykövete, Hetey Ágota, Magyarország kassai 

főkonzulja, Rastislav Trnka, Kassa megye elnöke, valamint Igor Petrovčik, Kassa-Óváros 

polgármestere is. Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke kiemelte a szervezeti és működési 

szabályzat elfogadását, illetve a lokálpatriotizmus gondolatát, a lokálpatriotizmus politikai 

programját. Az utóbbi kapcsán kifejtette, van jó néhány olyan, akár a felvidéki magyarságot, 

akár a szlovákiai belpolitikát és közéletet érintő téma, amelyekkel a szlovák pártok nem 

foglalkoznak. „Csak és kizárólag a Magyar Szövetség akarja és tudja képviselni ezekben a 

témákban a magyarságot” – hangsúlyozta, példaként említve az oktatási rendszer 

„optimalizációját”, a csallóközi gazdák képviseletét vagy a nyelvtörvény elleni fellépést.  

 

Egységes magyar iskolaközpont Ipolyságon 
2025. április 4. – ma7.sk  

Szlovákiában az elmúlt években egyre sürgetőbbé vált a középiskolai hálózat optimalizálása, 

mivel a tanulói létszám jelentős csökkenése miatt számos intézmény fenntarthatósága 

megkérdőjeleződött. Országszerte, de a tágabb régióban is az elmúlt hetek kiemelt témája volt 

a hálózati reform. Mint ismeretes, Tomáš Drucker oktatásügyi miniszter 2024 júniusában állt 

elő a középiskolai hálózat optimalizálásának tervével, elsősorban a költséghatékonyság okán. 

Mindez az ipolysági oktatási intézményeket is érintette. A város jelenleg a Szondy György 

Gimnáziumnak, az egyházi fenntartás alatt álló Fegyverneki Ferenc Közös Igazgatású 

Katolikus Iskolának és a részben magyar tanítási nyelvű Műszaki és Szolgáltatóipari 

Szakközépiskolának ad otthont, de működik itt egy kétnyelvű, elsősorban szlovák tanítási 

nyelvű középiskola és egy bentlakásos szakiskola is. Az eredeti optimalizációs tervek szerint a 

Nyitra megye által fenntartott két gimnáziumot és a szakközépiskolát vonták volna össze egy 

intézménnyé. Ez a javaslat azonban nem nyerte el a helyiek tetszését. 
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Zoch-díjjal jutalmazta Pozsony megye Hornyák Istvánt 
2025. április 5. – ma7.sk  

Pozsony megye minden évben rendszeresen díjazza a régió kiemelkedő személyiségeit. Olyan 

embereket, akik a munkájukkal jelentősen hozzájárultak megye társadalmi, kulturális és 

gazdasági fejlődéséhez. A megye a díjakat különböző kategóriákban ítéli oda, ezek a Samuel 

Zoch-díj, Pozsony Megye Díszpolgára, a Megyeelnök Emléklapja és a Megye Történelmi 

Személyisége. „Rendkívül büszke vagyok az összes eddig kitüntetett személyiségre. Kivételes 

emberek mind, a kultúra, a sport, az oktatás, a tudomány, az egészségügy és a szociális ellátás 

különböző területeiről, akik munkájukkal vagy tehetségükkel jobbá teszik az életünket, és 

méltóképpen képviselik a régiót itthon és külföldön is. Hatalmas motivációt és inspirációt 

jelentenek a számunkra” – fogalmazott Juraj Droba, Pozsony megye elnöke a díjak kapcsán. A 

Samuel Zoch-díj a megye legmagasabb kitüntetése, olyan természetes vagy jogi személyek 

kapják, akik jelentős mértékben hozzájárultak a megye társadalmi és gazdasági fejlődéséhez, 

polgárai életéhez, gazdagították az emberi tudást, vagy bármely emberi tevékenységben kiváló 

eredményeket értek el, illetve munkájukkal és hozzáállásukkal hozzájárultak a megye példás 

hazai és külföldi képviseletéhez. Kivételes esetekben a díjat külföldi állampolgárok is 

megkaphatják. 

 

Folyamatosan szervezi rendezvényeit a Pázmaneum 
2025. április 6. – ma7.sk  

A dunaszerdahelyi székhelyű Pázmaneum polgári társulás a 2025-ös esztendőben ünnepli 

megalapításának 20. évfordulóját. Már az év elejétől a jubileum jegyében zajlottak 

rendezvényei és így zajlanak a továbbiak is. A helyi Vermes-villában március 14-én mutatták 

be Tarics Péter legújabb könyvét, amely Mindszenty József hercegpírmásról szól. A 

könyvbemutatón jelent volt dr. Balogh Csaba Magyarország pozsonyi nagykövete is. Megjelent 

a Pázmaneum Hírlevél márciusi száma is, aktuális hírekkel programajánlókkal, illetve a 

társulás elnöke részt vett a Szlovákiai Magyar Cserkészszövetség megalapításának 35. 

évfordulós emlékünnepségén, Ipolyságon. A Pázmaneum polgári társulás a Felvidékről 

kitelepítettek emléknapja előestéjén, április 11-én 18 órától szervez Dunaszerdahelyen 

megemlékezést a kitelepített felvidéki magyarok emlékművénél a városi szabadidőparkban. Az 

eseményen dr. Hájos Zoltán, Dunaszerdahely város polgármestere tart történelmi 

visszatekintést. A Magyar Országgyűlés határozata alapján április 12-e a Felvidékről 

kitelepített magyarok emléknapja. A megemlékezés koszorúzással ér véget. Kérik a 

megemlékezés résztvevőit, hogy egy szál fehér virágot hozzanak magukkal a rendezvényre. 

 

Húsz éve őrzik és népszerűsítik a kőtéskészítés hagyományát Kürtön 
2025. április 6. – Új Szó  

Az érsekújvári járásbeli községben maradt az Aranykőtés-vándordíj, amelynek tulajdonosa 

Sütő Katalin kőtéskészítő lett szombaton. Idén huszadik alkalommal rendezték meg a Kürti 

Kőtésfesztivált, amelynek hagyománya nagyszülőről szülőre, majd gyermekre száll. Az idei 

Aranykőtés-díjazottak közt volt Szalai György Muzsláról, Szőlőssy Anikó Farnadról, Habán 
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Erika Zsigárdról és Kovács Dávid Kürtről, a közönség díját Polák Klára kapta Kürtről. A 

mézédes böjti eledel készítésében többen is megmérettették magukat az Érsekújvári- és a 

Komáromi járásból. Baranyai Mária és Duna Veronika Marcelházáról, Bellabás Bernadett 

Dunamocsról, Bilkó Ildikó Szentéterről érkezett. A kürti mezőnyt Kasnyik Erika, Sebők Mária 

és Szendi Erika erősítette, a muzslaiakat továbbá Szórád Anna és Szórád Irén képviselte, de 

Bartról is érkezett versenyző Magyar Rákóczi Andrea személyében. Kirakodóvásárral, 

kultúrműsorral tették hangulatosabbá az idei fesztivált, amelyen a korábbi rendezvényekre is 

emlékeztek.  

    
A diplomácia, mint szakma Magyar József nagykövet szemével 
2025. április 4. – Pannon RTV 

A diplomácia és a nagyköveti szakma rejtelmeibe és érdekességeibe nyerhettek betekintést a 

középiskolás diákok a Mathias Corvinus Collegium vajdasági központjában, Szabadkán. A 

diplomácia, a nagyköveti szakma és az egyéb külügyi tevékenységek rejtelmeibe vezette be 

Magyar József, Magyarország belgrádi nagykövete a diákokat. A középiskolások céltudatosan 

érkeztek a panelbeszélgetésre, többen is el tudják képzelni magukat a szakmában. Vörös 

Baranyi Linetta, a Szabadkai Egészségügyi Középiskola tanulója: „Különösen közel áll a 

szívemhez, mert én magam is nagyon szeretem ezt a témát, és ezen a téren tudom magam 

elképzelni, nagyon ki tudok bontakozni. Nagyon szeretek vitázni, érvelni, és nagyon szeretek 

emberekkel dolgozni, ezért engem különösen érdekel.” 

 

Tartományi illetékesek látogattak Magyarkanizsára - fejlesztések a láthatáron 
2025. április 4. – Pannon RTV 

Szó esett az oktatás színvonalának növeléséről, egy új diákotthon felépítéséről, valamint a 

gyógyturizmus fejlesztéséről is. Magyarkanizsára látogatott Maja Gojković, a Tartományi 

Kormány elnöke és Juhász Bálint, a Tartományi Képviselőház elnöke. A tavalyi évben egy 

erőgépet vásárolt a Beszédes József Mezőgazdasági és Műszaki Iskolaközpont tartományi 

forrásokból. Emellett sikeresen pályáztak a térfigyelő rendszer kialakítására is. A tartományi 

kormány évek óta különféle támogatási formákkal igyekszik fejleszteni az oktatást. 

 

Elkezdődött a Vajdasági Magyar Amatőr Színjátszók XXIX. Találkozója 
2025. április 4. – Pannon RTV 

Az április 3-a és 12-e között zajló esemény a Vajdasági Magyar Művelődési Szövetség, a 

Vajdasági Magyar Művelődési Intézet és a temerini Szirmai Károly Magyar Művelődési 

Egyesület közreműködésében valósul meg Temerinben. Az ünnepélyes megnyitót csütörtökön 

tartották meg Temerinben. A közönséget minden este előadással várják a szervezők. Lesz olyan 

nap is, amikor három előadást tekinthet meg a nagyérdemű. Berkó Csuvárdity Tamara, a 

Vajdasági Magyar Művelődési Szövetség munkatársa: „Idén tizenhat előadást lehet 

megtekinteni a találkozón, tehát elmondhatjuk, hogy egy nagyon sokszínű repertoár van. Lesz 

musical is, dráma is, vígjáték is. Én hiszem, hogy mindenki megtalálja a saját ízlésének valót.” 
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Aktív iskolai élet a szórványban - A bácskertesi diákok hétköznapjai 
2025. április 4. – Pannon RTV 

Nyugat-Bácskában, Kupuszinán a József Attila Általános Iskolában jelenleg 71 diák tanul. Az 

iskola keretein belül működik még az apatini Méhecske óvoda és az apatini Stevan Hrstić 

Alapfokú Zeneiskola kihelyezett tagozata is. Gyerekzsivajtól hangosak a József Attila Általános 

Iskola folyosói. A diákok nagyon lelkesek, és a szünetben még asztaliteniszezhetnek is. Az 

iskolában működő napköziben 23 diák tölti a délutánt. A házi feladatok elkészítése után közös 

játék várja a gyerekeket. Kupuszina gazdag hagyományokkal és szokásokkal rendelkezik. Az 

iskola aktívan részt vesz az értékek megőrzésében, különösen a folklór terén. A népének 

szakkör diákjai gyakran képviselik az iskolát és a falut különböző versenyeken és fellépéseken. 

 

Megtartották a Négy határon át Kárpát-medencei vetélkedő döntőjét Szegeden 
2025. április 4. – Pannon RTV 

Az ősszel kezdődő verseny korábban négy külhoni régióban, Vajdaságban, Felvidéken, 

Muravidéken és Erdélyben zajlott. Több fordulót követően, a regionális döntők legjobb 

csapatai Magyarországon, Szegeden találkoztak, ahol személyesen mérték össze tudásukat. 

Kvízkérdésekkel és elméleti feladatokkal kezdődött a Négy határon át Kárpát-medencei 

vetélkedő döntője pénteken Szegeden. A fő téma a hungarikumok voltak, a döntőbe jutó 

csapatoknak az egész Kárpát-medence magyarságához kötődő kulturális és szellemi értékeket 

kellett elsajátítaniuk. A vetélkedőt a Kárpát-medencei Közművelődési Kerekasztal tagjai, a 

Vajdasági Magyar Művelődési Intézet, a Felvidéki Magyar Értéktár, a Szlovákiai Magyar 

Művelődési Intézet, a Magyar Nemzetiségi Művelődési Intézet és az Erdélyi Magyar 

Közművelődési Egyesület szervezte. 

 

Tanúságtétel jellegű előadás az Augustinianum Pasztorális Központban 
2025. április 4. – Pannon RTV 

Mester Imre diakónus tartott előadást csütörtökön a Keresztény Értelmiségi Kör Szabadkai 

helyi csoportjának az Augustinianum Pasztorális Központban. Az előadás címe: Mutasd meg 

utadat, Uram, hogy igazságod szerint járjak - A megszentelt élet útján. A Keresztény 

Értelmiségi Kör minden hónapban szervez különféle előadásokat a helyi csoportokban. A 

jelenlévők minden alkalommal egy lelki útmutatáson vehetnek részt, ami során közelebb 

kerülhetnek Isten igéjéhez és az evangéliumhoz. A témák mindig a közösség építését hivatottak 

szolgálni. Mester Imre előadásának tanúságtétel jellege volt. A diakónus életútjáról mesélt a 

közönségnek és szentírási párhuzamokkal tarkította mondandóját. 

 

A komolyzene ifjú tehetségei kápráztatták el a közönséget a szabadkai 

zsinagógában 
2025. április 5. – Pannon RTV 

Ifjú tehetségek magas színvonalú komolyzenei hangversversennyel örvendeztették meg a 

közönséget a szabadkai zsinagógában péntek este. A koncerten a Virtuózok idei felfedezettjei 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/aktiv-iskolai-elet-szorvanyban-bacskertesi-diakok-hetkoznapjai
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/megtartottak-negy-hataron-karpat-medencei-vetelkedo-dontojet-szegeden
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/tanusagtetel-jellegu-eloadas-az-augustinianum-pasztoralis-kozpontban
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is megmutathatták tudásukat, emellett pedig sztárvendégek is felléptek. A Virtuózok 

Magyarország legkedveltebb és legsikeresebb komolyzenei tehetségkutató műsora. Célja olyan 

fiatalok felfedezése, akik kiválóan játszanak, vagy klasszikus énekben nyújtanak kiemelkedő 

teljesítményt. Az idei felfedezettek között vajdasági tehetségek is vannak. Balázs-Piri Soma, 

Junior Prima-díjas zongorista is a Virtuózok műsorában tűnt fel, most viszont már 

sztárvendégként érkezett a koncertre. Fiatal kora ellenére számos koncertet és elismerést 

tudhat maga mögött. Jelenleg Ausztriában, a világ egyik legrangosabb zeneművészeti 

egyetemén tanul. 

       
Négyszemközt tárgyalt az ukrán és a magyar külügyminiszter 
2025. április 5. – Káprátalja.ma 

Újabb találkozót tartott Szijjártó Péter magyar külügyminiszter és Andrij Szibiha ukrán 

külügyminiszter április 4-én. Ez volt az első alkalom, hogy a két külügyminiszter négyszemközt 

egyeztetett. A NATO külügyminisztereinek tanácsülése második napjáról és a Szibihával való 

találkozóról Szijjártó online sajtótájékoztatón számolt be a nyilvánosságnak. Szavai szerint a 

találkozón profi módon, normális hangulatban beszéltek egymással, bár a helyzet kétségtelenül 

feszült. A két fél megegyezett a beregszászi magyar főkonzul és a nyíregyházi ukrán főkonzul 

kinevezéséről. 

 

Veszélyben a magántulajdon az Ungvári járásban? 
2025. április 6. – KISZo.net 

Nagy port kavart az elmúlt héten az ukrán parlament által elfogadott törvény, amely 

lényegében lehetővé tenné a magántulajdonban lévő földterületek és ingatlanok kisajátítását 

az Ungvári járásban. A kizárólag a kárpátaljai járásra fokuszáló 9549. számú jogszabály 

értelmében hadiállapot idején a helyi végrehajtó hatalom kezdeményezheti földek és épületek 

elidegenítését hadiipari beruházások és kritikus infrastruktúrák létesítése céljából. A 

kisajátítást érintő kényszerintézkedésekről a Miniszteri Kabinet hozza meg a végleges döntést. 

Mindezek alapján teljesen jogosnak tűnik az emberek felháborodása, de nézzük, miről is szól a 

törvény és mit mond róla a jogász. 

 

KISZó-kérdés: A válaszadók több mint felét érte már sérelem az ukrán-magyar 

határon 
2025. április 6. – KISZo.net 

A közelmúltban a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) levélben fordult Pintér 

Sándorhoz, Magyarország belügyminiszteréhez, hogy segítséget kérjen a határátkelés 

körülményeinek javításában. Ebben kiemelik, hogy a határátkelők fontos szerepet játszanak a 

Kárpátalján élők kapcsolattartásában, illetve a gazdasági és családi kapcsolatok ápolásában. 

Emellett több megkeresés érkezett a KMKSZ-hez, amelyekben arról számolnak be, hogy a 

K
á

rp
á

ta
lj

a
  

V
a

jd
a

sá
g

  

https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/negyszemkozt-targyalt-az-ukran-es-a-magyar-kulugyminiszter/
https://kiszo.net/2025/04/06/veszelyben-a-magantulajdon-az-ungvari-jarasban-%e2%94%82kiszo-hatter/
https://kiszo.net/2025/04/06/kiszo-kerdes-a-valaszadok-tobb-mint-felet-erte-mar-serelem-az-ukran-magyar-hataron/
https://kiszo.net/2025/04/06/kiszo-kerdes-a-valaszadok-tobb-mint-felet-erte-mar-serelem-az-ukran-magyar-hataron/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. április 7. 

határátkelés során a magyar oldalon szolgálatot teljesítő határőrök lekezelő, sokszor sértő 

bánásmódot tanúsítanak a Kárpátaljáról érkező utasokkal szemben. 

 

Tulipános Hangszeres és Oktatói Nap a Rákóczi-főiskolán 
2025. április 6. – Karpat.in.ua 

Április 5-én ismét a magyar népművészet került a középpontba a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskolán. A Tulipán Tanoda Magyar Népművészeti Iskola által szervezett Tulipános 

Hangszeres és Oktatói Nap gazdag programkínálattal, neves előadókkal és inspiráló szakmai 

találkozásokkal várta az érdeklődőket. A rendezvényt Nagy Csaba tárogatóművész nyitotta 

meg. Orosz Ildikó, a Rákóczi-főiskola elnöke is köszöntötte a résztvevőket, beszédében lelki 

útravalót is nyújtva. Pál apostolnak a Timóteushoz írt második leveléből idézett: „Isten nem a 

csüggedtség, hanem az erő, a szeretet és a józanság lelkét adta nekünk.” E gondolat jegyében 

bátorította az oktatókat, hogy a mindennapok kihívásait szeretettel és bölcsességgel kezeljék, 

hiszen csak így tudnak erőt és jövőképet adni a rájuk bízott gyermekeknek. A rendezvény 

ünnepi jellegét emelte, hogy dr. Balatoni Katalin köznevelési helyettes államtitkár asszony, 

neveléstudományi kutató, néptáncpedagógus, az Így tedd rá! program alapítója és megalkotója 

is köszöntötte a jelenlévőket.  

 

KMKSZ ISZ alakuló ülés Verbőcön 
2025. április 6. – Karpat.in.ua 

A KMKSZ Ifjúsági Szervezetének célja, hogy összefogja a kárpátaljai magyar fiatalságot. A 

háborús helyzet azonban új kihívások elé állította mind az ifjúságot, mind a szervezetet 

vidékünkön, ezért szükséges, hogy az egyesület új lendületet vegyen és sorait fiatal, tettre kész 

tagokkal bővítsék, akik készen állnak a közösségépítésre és az új ötletek megvalósítására. 

Ennek fényében került sor Verbőcön a Tiszaújlaki Kistérség alapszervezetének alakuló ülésére. 

 

Érdekes szakmai előadások a Rákóczi-főiskolán 
2025. április 5. – Karpat.in.ua 

Április 4-én a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán tartalmas és szakmailag értékes 

előadások zajlottak az Erasmus+ mobilitási program részeként. A földrajz és turizmus szakos 

hallgatók két elismert szakértő előadásán vehettek részt, amelyek a kültéri és beltéri 

levegőminőség, valamint Budapest nevezetességeinek témáját dolgozták fel. A II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola is aktívan részt vesz az Erasmus+ programban, amelynek 

keretében rendszeresen fogad vendégoktatókat és biztosít nemzetközi tanulmányi 

lehetőségeket hallgatói számára. Április 4-én is ennek a programnak köszönhetően tartottak 

szakmai előadást az Eötvös Loránd Tudományegyetem (ELTE) Meteorológiai Tanszékének 

munkatársai a főiskola hallgatóinak. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 4. – Kossuth Rádió 

 

Az Európai Bizottság zárt ülésen hallgatta meg a Székely Nemzeti Tanács küldöttségét a 

nemzeti régiókért indított európai polgári kezdeményezésről. A Bizottság részéről a kohéziós 

és régiós politika biztosa, valamint a Regionális és Várospolitikai Főigazgatóság vezetője és 

munkatársai vettek részt, a Székely Nemzeti Tanács háromtagú küldöttségét Izsák Balázs 

vezette, aki a meghallgatás után elmondta: konstruktív párbeszédet folytattak a Bizottság 

munkatársaival, és egyetértettek abban, hogy a polgári kezdeményezés céljai az unió kohéziós 

politikájára vonatkoznak, így indokolatlan annak „kisebbségi keretezést” adni.  

A "Kohéziós politika a régiók egyenlőségéért és a regionális kultúrák fenntarthatóságáért" nevű 

kezdeményezés célja, hogy az unió kohéziós politikája kezelje kiemelt figyelemmel azokat a - 

kulturális szigetként is definiálható - régiókat, amelyeket nemzeti, etnikai, kulturális 

sajátosságok különböztetnek meg az őket körülvevő más régióktól. Egy erről szóló uniós 

jogszabály a nemzeti régiók védelmét, népességmegtartó erejének biztosítását, a regionális 

identitás erősítését szolgálná - nyilatkozta Izsák Balázs. 

 

Megfordulni látszanak a trendek. Évtizedeken keresztül nem igazán sikerült elérni, hogy egy-

egy megye arányosan annyi pénzt, fejlesztést, beruházást juttasson délre, a magyarlakta 

járásokba, mint az északiakba. Ma már nem így van, és ezt csak politikai erővel, népes magyar 

megyei frakciókkal lehetett elérni, mint például Nyitra megyében.  

  

Új óvodát kapott a partiumi Szalacs. Az intézmény része a Kárpát-medencei Óvodafejlesztési 

Programnak. Az új épületbe, három csoportban, több mint 60 gyermek jár. Az épület a szalacsi 

római katolikus templom mellett kapott helyet, a püspökség összesen hét óvoda felépítésére 

pályázott és kapott támogatást.  

  

Sikertörténetté nőtte ki magát az elmúlt évtizedekben a segesvári Gaudeamus Ház, jó volt látni, 

ahogy egy jazzkoncertre is megtelt. A szomszédos székelyföldi településekről is eljöttek olyan 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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idősebb személyek is, akik talán a műfajt nem is ismerték, de fontos volt a közösségi élet, az 

együttlét, vagy éppen az Petőfi Sándor Program ösztöndíjasának hívó szava.  

  

Szatmárnémetiben már évek óta átadják a Kiválóságok díját. Csütörtökön az Iparosok házában 

kulturális műsorral összekötve hat arra érdemes 70 -80 - 90 éves személy vehette át az 

okleveleket Pataki Csaba Szatmár megye elnökétől, az RMDSZ megyei vezetőjétől, valamint 

Kereskényi Gábortól Szatmárnémeti polgármesterétől.  

  

Hulló István biológus, ornitológus, a Szabadkai Városi Múzeum nyugalmazott igazgatója a 

délvidéki falusi turizmus fejlesztése terén elévülhetetlen érdemeket szerzett.  A Róka Tanya 

felújításával bekapcsolta a térséget az idegenforgalom vérkeringésébe. A Róka-tanya a magyar 

határ közelében, a Ludasi-tó partján fekszik,  a magyar puszta minden ismérvét, szépségét 

magán viseli. 

 

Határok nélkül 

2025. április 5. – Kossuth Rádió 

 

A marosvásárhelyi orvosi egyetem magyar tagozata az Erdélyi Múzeum Egyesület 

orvostudományi szakosztályával közösen rendezte meg a Miskolczy Dezső-emlékkonferenciát, 

idén az egyetemalapítás 80. évfordulójára szervezett rendezvénysorozat részeként. Ezen 

Miskolczy Dezső neurológusra, a modern ideg-és elmeorvoslás egyik úttörőjére, a 

marosvásárhelyi orvosi egyetem egyik alapító-tanárára emlékeztek. Az esemény meghívott 

előadója Dóczi Tamás pécsi idegsebész, akadémikus volt, aki Miskolczy - emlékdíjat és 

díszoklevelet vehetett át a szervezőktől. Dóczi professzorral Erdei Edit-Zsuzsánna beszélgetett. 

 

A Kolozsvár Társaság 20 éve című, a Művelődés Kiadónál megjelent emlékkötet a szervezet 

tevékenységének 2003 és 2023 közötti időszakát mutatja be. A Társaság 2003-ban alakult 

nonprofit, nem kormányzati, apolitikus szervezetként. Fő célkitűzései közé tartozik, hogy 

lehetővé tegye Kolozsvár magyar lakosságának jelenlétét a város gazdasági, társadalmi és 

kulturális életében. Szándékuk, hogy előmozdítsák a fiatalok szakmai érvényesülését a 

szülővárosukban. Épp ezért a Kolozsvár Társaság tevékenysége a város magyarságának jövőjét 

segíti. Ferencz Ádám beszélgetett a szervezet elnökével, Szabó Zsolttal. 

 

A Józsa Judit Galéria Nyelvőrző Szalonjának legutóbbi estjén Pomozi Péter nyelvész, a Nemzeti 

Közszolgálati Egyetem tanszékvezetője, az Anyanyelvápolók Szövetségének egyik alelnöke volt 

a vendég. Az Édes Anyanyelvünk folyóirat főszerkesztőjeként ő mutatta be a megújult lapot az 

anyanyelv barátainak. Az est végén először Pomozi Pétert kérdeztük a többi között arról is, 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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hogy az érdeklődők, határokon innen és túl, miként juthatnak hozzá ingyenesen az Édes 

Anyanyelvünk című folyóirathoz. 

 

 

Kárpát-medence 

2025. április 6. – M1 

 

Örökségünk őrei – dévai diákok fogadtak örökbe algyógyi műemlékeket 

Az erdélyi szórványban található dévai Téglás Gábor Elméleti Líceum tizedik osztályos 

diákjaiból szerveződött csapat eldöntötte, hogy idén ők is beneveznek az Örökségünk őrei – 

Fogadj örökbe egy műemléket elnevezésű vetélkedőbe, melynek célja, hogy a fiatalokat bevonja 

az épített örökség megismerésébe és megőrzésébe. 

 

Gergely-járás Ürmösön 

A Kárpát-medencében több olyan vidék is van, ahol élnek még az elfeledettnek hitt, ritka 

népszokások. Az Erdővidék határán fekvő Ürmösön példaértékű a hagyományok megélése és 

az olyan szerepjátékok gyakorlása, mint amilyen a Gergely-járás. A Fazakas családban is 

készülnek a jeles tavaszi ünnepre. Arnoldnak édesanyja segít az öltözködésben, miközben a fiú 

dédnagymamája a Gergely-járás eredetét magyarázza. 

 

Már több mint félszáz kárpátaljai magyar hunyt el a fronton 

Egy anya számára nincs nagyobb fájdalom annál, mint amikor a gyermekét kell eltemetnie. 

Egy nagymama számára pedig nincs nehezebb feladat, mint két árván maradt unokát úgy 

nevelni, hogy ne érezzék a veszteséget. A kárpátaljai Rosinec János a 73-as területvédelmi 

alakulatnál szolgált, Szumi megyében vesztette életét, ő volt a háború ötödik magyar áldozata. 

Édesanyjával rendszeresen beszélt, mindig próbált vidám maradni, megkímélte a rossz 

hírektől. Arról számolt be, hogy ő tartja a lelket a katonatársaiban. 

 

Gyermekkori álomból életre szóló hivatás – Gyurcsik Renáta a szülőföldjén 

képzeli el jövőjét  

A hajnali csendben a forró tea segít frissen és energikusan indítani a napot. Gyurcsik Renáta 

otthonában a reggelek mindig korán indulnak, és minden nap egy új lehetőséget kínál arra, 

hogy a fiatal nő azzal foglalkozzon, amit igazán szeret.  

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/

